

CLASSIC DRIVER


Rolex Daytona - 6265 nero sigma FAP fuerza aerea del peru "147"



Rolex Daytona - 6265 nero sigma FAP fuerza aerea del peru "147"

6265 nero sigma FAP fuerza aerea del peru "147"

Monte Carlo, 19 July

Lot sold	USD 71 532 - 107 298 EUR 60 000 - 90 000 (listed)	Location	
Movement	Automatic	Case material	Steel
Year of manufacture	1975		

Description

Brand Rolex

Model Cosmograph

Reference N. 6265

Year 1975

Case number N. 3952383

Caliber 727

Bracelet Leather

Dimensions 37 mm

Very fine and rare, manual winding stainless steel wristwatch, water-resistant, round button chronograph, tachymeter scale, black dial. Delivered to the Peruvian Air Force. Signed: Dial, Case and Movement.

This reference 6265 with black dial is one such special issued watch. The case back is engraved

«Fuerza Aérea del Perú», along with the three digit code '147' which is very lightly engraved on the bottom of the case back. Most "FAP" three digit codes have been rubbed out with general wear, yet this one remains crisp. Making this watch a really Iconic timepiece.

*It has been asserted that since as early as 1960, the Peruvian Air Force commissioned Rolex with a supply of watches for their high-ranking officials and personnel. The Rolex Cosmograph Daytona models given to them were delivered with engravings on the outside of their casebacks reading «Fuerza Aérea del Perú». Unlike the civilian version of these watches, those designed for the Peruvian Air Force not only had the serial number engraved in-between the lugs at 12 o'clock, but also inside the caseback along with the reference number - consistent with other "issued" Rolex watches of the era.

To the present model, the case back is engraved «Fuerza Aérea del Perú», along with the three digit code '147' which is very lightly engraved on the bottom of the case back. Most "FAP" three digit codes have been rubbed out with general wear, yet this one is clearly legible.

Très rare et beau chronographe bracelet en acier. Boîtier rond. Couronne, poussoirs et fond vissés. Lunette acier graduée sur 200km/h. Cadran noir «Sigma» avec 3 compteurs argent. Mouvement mécanique calibre 727. Délivrée aux forces armées Péruviennes. Cette référence 6265 est remarquable par son cadran noir mais surtout par son attribution militaire. Le fond de boîte est gravé «Fuerza Aérea del Perú». Accompagné du code à trois chiffres '147' qui est très légèrement gravé sur le fond du boîtier. La plupart des codes «FAP» à trois chiffres ont été effacés par l'usure générale, mais celui-ci reste parfaitement lisible ce qui fait de cette montre une véritable icône.

*C'est en 1960 que l'armée de l'Air Péruvienne commande à Rolex quelques montres pour ses hauts fonctionnaires et personnels. Ces chronographe Rolex Daytona étaient gravés au dos du boîtier Fuerza Aerea Del Perú et contrairement aux modèles vendus au grand public, le numéro de la montre entre les anses à 6 heures était regravé à l'intérieur du fond de boîte avec la référence.

Le modèle présenté est en très bon état général. Le fond de boîte est gravé « Fuerza Aérea del Perú » avec son numéro d'attribution à trois chiffres «147». La plupart des codes à trois chiffres « FAP » ont été effacés par l'usure du temps. Mais celui ci est clairement lisible.

Monaco Legend Group - Auction House



Title Mr

First name Franco

Last name Lembo

13 Bd Princesse Charlotte

98000 Monaco-Ville

Monaco

Phone +33-611980980

<http://www.monacolegendauctions.com>

<https://www.classicdriver.com/en/watch/rolex/daytona/1975/541657>

© Classic Driver. All rights reserved.